
MENIGHEDSRÅDSMØDE, VEJLBY MENIGHEDSRÅD  
tirsdag den 24. juni 2025 

Til stede: 
Jette Andersen, Ane Bonderup, Connie Hjortshøj, Eva Ryberg,  
Jytte Thorsted, Henrik Klindt-Jensen, Tom Søndergaard, Teddy Steen Juhl, Mari-Ann Skræm 
Kristensen, Lene Charlotte Seerup, Niels Sander Wienke, Charlotte Rønhoff 

Afbud fra:  
Else Holt, Claus Borch 
 
Desuden deltog: 
Tine Kau Andersen (ref.) 

 

Dagsorden med referat 

Mødet startes med en sang:    Du danske sommer (valgt af Eva) 
Næste gang vælger Lotte 

  

Sager til drøftelse 

1. Kirkens liv og vækst 
A: Udkast til ny menighedsrådslov. Oplæg v. Jette med henvisning til årsmødet på 
Nyborg Strand. 
Overordnet gennemgang af styregruppens forslag til ny lov om menighedsråd:  
Præstegårde overgår til provstierne. Sognegårde og kirker bliver under menighedsrådet 
medmindre andet vedtages lokalt. 
Driften af kirkegårdene skal fortsat høre under menighedsrådene. 
Formålet er at lette det administrative arbejde omkring bygninger fra 
menighedsrådene. 
Kontaktpersonfunktionen skal fremover hedde personaleansvarlig og vedkommende 
skal ”klædes på” på et obligatorisk kursus. 
Der arbejdes på at gøre det lettere at ekskludere menighedsrådsmedlemmer hvis 
samarbejdet ikke kan fungere i et råd. 
Derudover lægges op til ændring af antallet af menighedsrådsmedlemmer. 
Det vides endnu ikke hvornår loven er klar til at træde i kraft. 
 
B: Nyt dåbsritual. Oplæg v. præsterne  
Dåbskommissionens rapport blev kort gennemgået i forhold til de ændringer og 
sproglige justeringer der er under overvejelse. Der lægges op til større valgfrihed i 
ritualet. 



Der ønskes afprøvning af tre modeller ude i sognene, for at samle erfaringer til brug for 
det videre arbejde.  
Niels og Charlotte er enige om at afprøve model 2.   
Der er overvejelser blandt præsterne om hvorvidt der skal være fælles trosbekendelse 
for hele menigheden når der er dåb. 
Der evalueres på forsøget på menighedsrådsmødet i oktober. 
Høringssvar skal indsendes senest 31.12.2025 til biskoppen. 

2. Eventuel opstilling til valg til bestyrelsen i Provstiudvalget 
Jette orienterede. Hun ønsker at opstille som kandidat hvilket bakkes op af resten af 
menighedsrådet. Der er valg den 2. september. 

Sager til orientering 

  

3. AGF- Spilleplan (bilag vedhæftet) 
Jette orienterede. Generelt er der ikke store gener i forbindelse med afholdelse af 
kampe. 

4. Nyt fra præsterne 
Charlotte fortalte om evaluering af Risskov kirkernes fælles biografklub i Øst for 
Paradis. Biografen vil kun lægge biograf til på betingelse af underskudsgaranti, hvis der 
kommer mindre end 20 personer pr. forestilling. Måske er det for besværligt for folk at 
skulle tage helt ind til midtbyen om aftenen? 
Det vedtages at ordningen med Øst for Paradis fortsættes endnu en sæson. Hvis det 
ikke kommer til at fungere bedre, lukkes biografklubben ned. 

5. Nyt fra kontaktpersonen 
Ane orienterede om kursus ved Landsforeningen af Menighedsråd ”orientering om 
medarbejdermøde”  

6. Nyt fra kirkeværgen 
Eva orienterede omkring brandsikkerhed i sognegården. Da der er let udgang fra alle 
forsamlingslokaler i sognegården, er der ikke begrænsning på antal som må være i 
lokalerne. 
Kvalitetsrapport om solceller lægges i arkiv af Tine 
Ny aftale med kalkfirma er undervejs. 

7. Nyt fra udvalgene 
Aktivitetsudvalg: Grundlovsfesten var en stor succes selvom vejret gjorde at 
arrangementet måtte ændres i sidste øjeblik. Der var god opbakning fra frivillige og fint 
fremmøde af både store og små. Kirketjenerne løftede en stor opgave og Else trådte til 
som taler med meget kort varsel. Vi gentager succesen næste år – med lidt flere 
pølser.. 
God balance med noget for både store og små og med både inde- og ude aktiviteter. 



Grøn Kirke-udvalget: Vejlby Kirke er godkendt som ”Grøn Kirke” 
Kirkegårdsudvalg: Der er travlt på kirkegården. Gartnerne bliver fritaget i juli måned fra 
arbejdet ved Ellevang- og Skelager kirkes udearealer. 
 

8. Nyt fra medarbejderne 
Kordegnen: Har undersøgt mulighed for fritagelse for skat når der uddeles julehjælp- 
Dette er ikke muligt ifølge skat og Menighedsplejen i Danmark. Det er Ikke nok at MR er 
medlem af menighedsplejen. Sognet skal have/være en del af en menighedspleje 
oprettet som en selvstændig forening eller evt. Uddele via en allerede skattefritaget 
forening. 

9. Eventuelt 
Eva orienterede om det ny-opsatte lys i koret i kirken. Der ønskes en tilbagemelding 
efter sommeren om lyset nu er bedre. 
Connie: Vedrørende det valnøddetræ som skal plantes ved fælleshaverne, skal man 
være opmærksom på afstand til øvrige vækster. Gartnerne har opmærksomhed på 
dette. 

10. Næste Menighedsrådsmøde 
Den 26. august kl. 16:30 
 

Referatet er godkendt af de tilstedeværende menighedsrådsmedlemmer 

 


